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Čtvrtletník pro občany a přátele Vracova cena 5 Kč

Vážení občané,Vážení občané,

dovolte, abych Vám v úvodu mého příspěvku s přicházející-dovolte, abych Vám v úvodu mého příspěvku s přicházející-
mi letními dny popřál krásnou dovolenou, dětem hezké prázd-mi letními dny popřál krásnou dovolenou, dětem hezké prázd-
niny, a pozval Vás na městské koupaliště, které v tuto dobu bude niny, a pozval Vás na městské koupaliště, které v tuto dobu bude 
již jistě otevřeno. Věřím, že zaměstnanci VPS připraví prostory již jistě otevřeno. Věřím, že zaměstnanci VPS připraví prostory 
k Vaší plné spokojenosti.k Vaší plné spokojenosti.

Přijměte, prosím, pozvání i na akce, které budou v letních Přijměte, prosím, pozvání i na akce, které budou v letních 
měsících pořádány soubory a organizacemi ve městě. Vyvrcho-měsících pořádány soubory a organizacemi ve městě. Vyvrcho-
lením budou jistě Vracovské letní slavnosti, které se uskuteční lením budou jistě Vracovské letní slavnosti, které se uskuteční 
dne 23. 8. 2014.dne 23. 8. 2014.

S množícími se dotazy „Co bude na náměstí proti radnici?“ S množícími se dotazy „Co bude na náměstí proti radnici?“ 
si Vám dovoluji oznámit, že to budete právě Vy a Vaši zastupite-si Vám dovoluji oznámit, že to budete právě Vy a Vaši zastupite-
lé, kteří na zářijovém zastupitelstvu rozhodnete, jakým směrem lé, kteří na zářijovém zastupitelstvu rozhodnete, jakým směrem 
se střed města bude ubírat. V polovině roku budou prezentová-se střed města bude ubírat. V polovině roku budou prezentová-
ny studie náměstí a názor občanů považuji za rozhodující. Již ny studie náměstí a názor občanů považuji za rozhodující. Již 
nyní musím oznámit, že v žádném z návrhů se nepočítá s vel-nyní musím oznámit, že v žádném z návrhů se nepočítá s vel-
koplošnou prodejnou potravin (důvody byly již zveřejněny). koplošnou prodejnou potravin (důvody byly již zveřejněny). 
Nebudeme organizovat žádnou anketu či referendum, přijďte Nebudeme organizovat žádnou anketu či referendum, přijďte 
říci svůj názor na zářijové zasedání zastupitelstva města, které říci svůj názor na zářijové zasedání zastupitelstva města, které 
se tomuto tématu bude věnovat.se tomuto tématu bude věnovat.

Všem Vám děkuji za toleranci a trpělivost při provádění sta-Všem Vám děkuji za toleranci a trpělivost při provádění sta-
veb, které Vás jistě omezují, někoho méně, jiného více, ale věřte, veb, které Vás jistě omezují, někoho méně, jiného více, ale věřte, 
že se snažíme provádění akcí řešit a realizovat hlavně s ohledem že se snažíme provádění akcí řešit a realizovat hlavně s ohledem 
na Vás, občany našeho města. Nyní to je náměstí a sportovní na Vás, občany našeho města. Nyní to je náměstí a sportovní 

hala. Bohužel z administrativních důvodů se posouvá realizace hala. Bohužel z administrativních důvodů se posouvá realizace 
dalších staveb do druhé poloviny roku.dalších staveb do druhé poloviny roku.

Následovat bude průmyslová zóna Padělky, výměna stře-Následovat bude průmyslová zóna Padělky, výměna stře-
chy radnice, oprava silnice Lipinská, chodníky Komenského chy radnice, oprava silnice Lipinská, chodníky Komenského 
a Drahy, sportovní hřiště za MZŠ, oprava smuteční obřadní síně, a Drahy, sportovní hřiště za MZŠ, oprava smuteční obřadní síně, 
atd. Ještě jednou Vám děkuji za pochopení a věnujte, prosím, zvý-atd. Ještě jednou Vám děkuji za pochopení a věnujte, prosím, zvý-
šenou pozornost dopravě ve výše uvedených částech města.šenou pozornost dopravě ve výše uvedených částech města.

Další oblastí, kterou bych rád zmínil, jsou dětská hřiště. Další oblastí, kterou bych rád zmínil, jsou dětská hřiště. 
V měsíci červnu budou pracovníci města doplňovat další hrací V měsíci červnu budou pracovníci města doplňovat další hrací 
prvky na naše hřiště za více než 200 000 Kč. Bohužel se množí prvky na naše hřiště za více než 200 000 Kč. Bohužel se množí 
stížnosti a oznámení o tom, že určité skupiny našich spoluob-stížnosti a oznámení o tom, že určité skupiny našich spoluob-
čanů se nechovají, jak by měly a ničí zařízení, která mají sloužit čanů se nechovají, jak by měly a ničí zařízení, která mají sloužit 
našim dětem a maminkám. Nelze neustále tolerovat tento ne-našim dětem a maminkám. Nelze neustále tolerovat tento ne-
švar. V rámci možností tak budou tyto skupiny městskou policií švar. V rámci možností tak budou tyto skupiny městskou policií 
postihovány. Žádám Vás, oznamte jakékoliv známky vandalis-postihovány. Žádám Vás, oznamte jakékoliv známky vandalis-
mu a ničení zařízení našich dětí na městskou policii.mu a ničení zařízení našich dětí na městskou policii.

Poslední informace je o počtu nepřijatých dětí do naší ma-Poslední informace je o počtu nepřijatých dětí do naší ma-
teřské školy. Neofi ciální počet je 15 – 17 neuspokojených žá-teřské školy. Neofi ciální počet je 15 – 17 neuspokojených žá-
dostí. O této problematice jsem v minulosti hovořil, a proto od dostí. O této problematice jsem v minulosti hovořil, a proto od 
září 2014 vznikne na DDM jedna třída, kde budou tyto děti září 2014 vznikne na DDM jedna třída, kde budou tyto děti 
soustředěny. Na všechny otázky provozu je předčasné odpo-soustředěny. Na všechny otázky provozu je předčasné odpo-
vídat. V případě pověření zastupitelstvem 13. 6. 2014 budeme vídat. V případě pověření zastupitelstvem 13. 6. 2014 budeme 
danou problematiku řešit s kompetentními osobami, abychom danou problematiku řešit s kompetentními osobami, abychom 
se v rámci možností o tyto děti postarali.se v rámci možností o tyto děti postarali.

Hodně slunných dnů a vše dobré vám přejeHodně slunných dnů a vše dobré vám přeje

Jaromír RepíkJaromír Repík
starostastarosta
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Dne 25.03.2014
vzalo na vědomí:

 kontrolu usnesení z minulého ZM

schválilo: 
 uzavření Dodatku č. 1 ke kupní smlouvě V-5161/2013-738 
ze dne 20. 12. 2013 mezi prodávající Mercier a. s. a kupují-
cím Městem Vracov, kterým se mění čl. IV, V. a IX. smlouvy 
tak, že původní termín „do tří měsíců od podpisu smlouvy“ 
se mění na nový termín „do 30. 4. 2014“

 zařazení stavby „Odbahnění vodní nádrže Vypálený Vra-
cov“ do rozpočtu města na rok 2014 s tím, že náklad na re-
alizaci ve výši 562.143 Kč vč. DPH bude pokryt z kap. 740 
výdaje upřesněné v průběhu roku

Veřejné zasedání zastupitelstva města Vracova

Zasedání rady města Vracova

Anonymizováno dle zák.č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů

Anonymizováno dle zák.č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů

 provedení dodatečných úprav ve schváleném rozpočtu měs-
ta na rok 2014 a to:
- zvýšení vlastních příjmů DPH a současně snížení fi nan-

cování o 90.000 Kč.
 Ve schváleném rozpočtu bylo uvedeno fi nancování /tj. zů-

statek z předcházejícího roku/ 30.000.000 Kč. Skutečný zů-
statek ke konci roku byl 29.912.000 Kč. Financování nemůže 
být vyšší, než je skutečný zůstatek, protože v účetním roz-
počtu a výkazu FIN - 2-12 by se objevila chyba. 

 přesun částky 9.930.000 Kč z dotací na položku ostatní příjmy.
 Protože dosud nejsou známy potřebné UZ, nástroje a prosto-

rové jednotky ke správnému zaúčtování. Na správnou polož-
ku bude postupně přeúčtováváno po obdržení dotací. Jedná 
se o dotace na sportovní halu a sportovní areál u MZŠ. 

Výpis ze zasedání rady města, která ve dnech 20.03.2014 do 
29.05.2014 zasedala 6 x 
Mimo jiné projednala :
schválila :

 účetní závěrku za rok 2013 příspěvkových organizací měs-
ta VPS, MZŠ, MŠ a ZUŠ Vracov, u kterých nebyly zjištěny 
chyby a nedostatky 

 závazné ukazatele rozpočtu na rok 2014 příspěvkových or-
ganizací zřízených městem Vracov v návaznosti na schvá-
lený rozpočet města 

 rozdělení zlepšeného hospodářského výsledku za rok 2013 
příspěvkových organizací města 

 poskytnutí příspěvku z rozpočtu města souborům a spol-
kům 

 prodej vyřazeného hmotného majetku Veřejně prospěš-
ných služeb Vracov 

 uzavření smlouvy č. 1030014332/001 o smlouvě budoucí 
o zřízení věcného břemene spočívajícího v umístění distri-
buční soustavy - kabel NN na části pozemků parc. č. 193/1 
a 194/1 v obci a k. ú. Vracov ve prospěch E.ON Distribuce, 
a. s. za jednorázovou úplatu 27.000,--Kč (stavba: „Vracov, 
přeložka kabelu NN, Město Vracov“)

 uzavření smlouvy mezi Městem Vracov jako stavebníkem 
a E.ON Distribuce a. s. jako nabyvatelem o převodu práv 
a povinností z územního rozhodnutí č.j.119-328-13-5 na 
stavbu „Sportovně – rekreační areál u MZŠ Vracov“ – pře-
ložka podzemního NN v  rámci SO 01 Víceúčelové spor-
toviště v k. ú. Vracov na pozemku parc. č. 193/1 a 194/1 
v k. ú. Vracov

 zahájení výběrového řízení na veřejnou zakázku malého 
rozsahu na stavební práce „Modernizace sportovní haly 
Vracov – úprava šaten“ a schvaluje seznam zájemců, kte-
rým bude zaslána výzva k podání nabídky 

 zahájení výběrového řízení na veřejnou zakázku malého 
rozsahu na stavební práce „Snížení energetické náročnosti 
sportovní haly Vracov – změna stavby před dokončením 
(montáž podhledu a osvětlení)“ a schvaluje seznam zájem-
ců, kterým bude zaslána výzva k podání nabídky 

 výsledek provedeného výběrového řízení na zhotovitele 
stavby „Demolice budov na náměstí Míru ve Vracově“, 
nejvýhodnější nabídku předložila Stavební fi rma PLUS, 
s.r.o. Hodonín s nabídkovou cenou 1.270.000 Kč bez DPH

 s odvoláním na § 102 odst. (2) písm. j) zákona č. 128/2000 Sb., 
o obcích, v  platném znění, stanovuje celkový počet za-
městnanců města Vracov v Městském úřadu Vracov – 14 
a v organizačních složkách Městský kulturní klub Vracov – 
4 a Pečovatelská služba Vracov – 5 

 zahájení výběrového řízení na veřejnou zakázku malé-
ho rozsahu na dodávku „Nákup univerzálního traktoru“ 
a schvaluje seznam zájemců, kterým bude zaslána výzva 
k podání nabídky 

 žádost Masarykovy základní školy Vracov o zapsání do 
rejstříku škol dalšího místa poskytování vzdělání, tělocvič-
nu Sokolská 900 

 zahájení výběrového řízení na veřejnou zakázku ve zjed-
nodušeném podlimitním řízení dle § 38 na stavební práce 
„Výstavba víceúčelového hřiště v  areálu Masarykovy zá-
kladní školy Vracov“ a schvaluje seznam zájemců, kterým 
bude zaslána výzva k podání nabídky 

 členy a náhradníky hodnotící komise pro veřejnou zakáz-
ku na stavební práce „Výstavba víceúčelového hřiště v are-
álu Masarykovy základní školy Vracov“ 

 zahájení výběrového řízení na veřejnou zakázku malého 
rozsahu na zajištění služby „Provoz a údržba veřejného 
osvětlení na území města Vracova“ a schvaluje seznam zá-
jemců, kterým bude zaslána výzva k podání nabídky 

 výsledek provedeného výběrového řízení na zhotovitele 
stavby „Modernizace sportovní haly Vracov – úprava ša-
ten“ nejvýhodnější nabídku předložila fi rma MSO servis, 
spol. s  r.o., Kyjov s  nabídkovou cenou 2.997.283 Kč bez 
DPH

 výsledek provedeného výběrového řízení na zhotovite-
le stavby „Snížení energetické náročnosti sportovní haly 
Vracov – změna stavby před dokončením (montáž podhle-
du a osvětlení)“, nejvýhodnější nabídku předložila fi rma 
Stavební společnost Kněždub, spol. s  r.o., Strážnice s na-
bídkovou cenou 1.398.343 Kč bez DPH

 smlouvu o poskytnutí dotace z rozpočtu Jm kraje ve výši 
40.000 Kč pro Masarykovu základní školu Vracov na reali-
zaci programu „Preventivní programy realizované školami 
a školskými zařízeními v roce 2014“

 provedení připojení 4 bj. v ul. Písečná na kabelové rozvo-
dy TKR v  délce 40 bm společností NOEL, s.r.o. za cenu 
12.315 Kč vč. DPH 
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 výsledek provedeného výběrového řízení na dodavate-
le služby „Provoz a údržba veřejného osvětlení na úze-
mí města Vracova“ nejvýhodnější nabídku předložila 
fi rma ELTODO-CITELUM, s.r.o. s  nabídkovou cenou 
998.130 Kč bez DPH za dobu 5 let

 poskytnutí příspěvku z fondu rady ve výši 5.000 Kč Domu 
dětí a mládeže Vracov na pořízení odměn pro účastníky 
sportovní soutěže Vracovská lumpiáda dne 14. 6. 2014

 převod družstevního podílu v  bytovém družstvu k  bytu 
číslo 1642/6 v  bytovém domě čp. 1642 a 1643 ul. Úzká, 
a to dle Dohody o převodu družstevního podílu člena by-
tového družstva, která byla uzavřena dne 25. 4. 2014 mezi 
převádějícím xy a nabývajícími manželi xy a uzavření nové 
smlouvy o budoucí kupní smlouvě a nájemní smlouvy 
s nabyvateli manželi xy

 smlouvu č. 024782/14/ORR o poskytnutí dotace z rozpoč-
tu Jihomoravského kraje ve výši 40.000 Kč na realizaci pro-
jektu „Podpora zkvalitnění služeb turistických informač-
ních center v Jihomoravském kraji v roce 2014“

 smlouvu č. 025260/14/OSV o poskytnutí dotace z rozpoč-
tu Jihomoravského kraje ve výši 68.000 Kč na Pečovatel-
skou službu Vracov

 výsledek provedeného výběrového řízení na zhotovitele 
stavby „Výstavba víceúčelového hřiště v areálu Masaryko-
vy základní školy Vracov“, nejvýhodnější nabídku předlo-
žila fi rma Stavby Krajča s.r.o., Pozlovice s nabídkovou ce-
nou 4.046.237 Kč bez DPH

 zahájení výběrového řízení na veřejnou zakázku malého 
rozsahu na stavební práce „Vracov – oprava MK Lipinská 
a Kollárova“ a schvaluje seznam zájemců, kterým bude za-
slána výzva k podání nabídky 

 zahájení výběrového řízení na veřejnou zakázku malé-
ho rozsahu na stavební práce „Oprava střechy radnice“ 
a schvaluje seznam zájemců, kterým bude zaslána výzva 
k podání nabídky 

souhlasila :
 se zařazením vyvolaných prací na opevnění břehů vod-
ní nádrže Vypálený (havarijní stav opěrné zdi) ve výši 
176.581 Kč bez DPH do rozpočtu města 

 s výkupem id. 4/5 pozemku parc. č. 3725/23 – ostatní plo-
cha o výměře 14 m2 a id. 4/5 pozemku parc. č. 3725/62 
– ostatní plocha o výměře 11 m2 v obci a k. ú. Vracov v ul. 
K Rašelině (od xy) za kupní cenu 10,-Kč/m2

 se zveřejněním záměru prodeje pozemku parc. č. 2823/2 
– vodní plocha o výměře 71 m2 v  obci a k. ú. Vracov za 
účelem příjezdu k vytvořenému novému stavebnímu místu 

 se zveřejněním záměru prodeje části pozemku parc. č. 
596/11 označené dle geometrického plánu č. 2110-34/2013 
novým parcelním číslem 596/16 – ostatní plocha o výměře 
2 m2 v obci a k. ú. Vracov, na němž se nachází stavba oplo-
cení, za kupní cenu 600 Kč/m2

 s uzavřením smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení služeb-
nosti inženýrské sítě, kterou Mgr. xy jako vlastník (služeb-
ných) pozemků parc. č. 3714/65 – vodní plocha a 3714/243 
– vodní plocha v obci a k. ú. Vracov zřizuje ve prospěch 
vlastníka panujících pozemků parc. č. 1354/1 a 1354/80 
v obci a k. ú. Vracov Města Vracova služebnost inženýrské 
sítě, která spočívá v právu umístění (uložení) a provozová-
ní kanalizačního potrubí a potrubí přívodu vody „Využi-
tí odpadní prací vody k závlaze areálu letního koupaliště 
Vracov“ a dále právo vstupu oprávněných nebo jimi pově-
řených fyzických a právnických osob na výše uvedené po-
zemky, jakož i vjezd, použití a odjezd motorových vozidel 

a mechanických strojů na výše uvedené pozemky při pro-
vádění potřebných oprav, údržby, rekonstrukce, kontroly 
či odstranění kanalizačního potrubí, to vše za jednorázo-
vou úplatu ve výši celkem 1000 Kč 

 s  bezplatným umístěním propagačních stojanů pro vol-
by do Evropského parlamentu v  době od 7. 5. 2014 do 
22. 5. 2014 na veřejném prostranství města Vracova

 se zvýšením příspěvku VPS Vracov o 61.625 Kč a součas-
ně se snížením výdajů v   kap. 716 kultura o 5.111 Kč na 
zajištění vytápění budovy MKK a o 16.514 Kč na zajištění 
kulturní akce Ples města, v kap. 710 komunikace o 40.000 
Kč na pořízení dopravních značek 

 s pořízením 1 ks nové autobusové čekárny na ul. Drahy za 
cenu 29.403 Kč vč. DPH a s darem 1 ks nové autobusové 
čekárny na ul. Drahy pro opačný směr od společnosti AL-
MIPA plus s.r.o. za poskytnutý souhlas k umístění reklam-
ních tabulí společnosti na bocích obou čekáren 

 s výměnou kotle na DDM Vracov
 s návrhem výzvy k odstranění nepovoleného reklamního 
zařízení umístěného na majetku Města Vracova

 s uzavřením dodatku č. 1 ke smlouvě o dílo č. 0029-2013 se 
společností Lawstav, s.r.o. kterým se mění termín dokon-
čení stavebních prací realizace stavby „Snížení energetic-
ké náročnosti sportovní haly Vracov“ a to nejpozději do 
31. 07. 2014 z  důvodu nutného dopracování projektové 
dokumentace (podhled a osvětlení)

 s  uzavřením dodatku č. 1 ke smlouvě o dílo č. 02/2013 
se společností D-projekt Hodonín, kterým se mění ter-
mín dokončení projektových prací a to nejpozději do 
18. 4. 2014 z důvodu nutného dopracování projektové do-
kumentace úpravy šaten o komunikaci a přípojky kanali-
zace a o podhled a elektroinstalaci jako změna stavby před 
dokončením akce snížení energetické náročnosti sportov-
ní haly beze změny ceny za zpracování PD 

 s předloženým návrhem Veřejně prospěšných služeb Vra-
cov na doplnění dětských hřišť a rozšíření o venkovní fi t-
ness a s uvolněním částky 200.000 Kč dle schváleného roz-
počtu města 

 s použitím fi nančních prostředků rezervního fondu Veřej-
ně prospěšných služeb Vracov na další rozvoj své činnosti 
dle žádosti ze dne 30. 3. 2014 a to na opravy sociálního 
zařízení a společných prostor ubytovny v areálu Sokolská 
900 ve výši 100.000 Kč

  s nabídkou spolupráce regionální televize TVS, provozo-
vatel J.D.Production, s.r.o. při výrobě a vysílání zpravodaj-
ských pořadů REGIONY

 se snížením úhrady za zřízení věcných břemen (služebnos-
ti inženýrských sítí – podzemní vedení) na 800 Kč za bm 
kabelu NN a doporučuje zastupitelstvu ke schválení

 se zvýšením příspěvku VPS Vracov o 16.327 Kč a současně se 
snížením výdajů v  kap. 716 kultura o 3.081 Kč na zajištění vy-
tápění budovy MKK, v kap. 739 bytové hospodářství - služby 
o 10.850 Kč na zajištění vytápění budovy DPS, v kap. 728 
pečovatelská služba o 2.396 Kč na provedení drobných 
oprav 

 se zvýšením  kap. 728 pečovatelská služba o 60.000 Kč pro 
rozvoz obědů a současně se snížením výdajů v  kap. 740 
výdaje upřesněné v průběhu roku o 60.000 Kč

 s výměnou všech starých stožárů veřejného osvětlení v uli-
cích Komenského a Na Rybníčku tj. 7 ks sadových stožárů, 
5 ks silničních stožárů + 1 ks nový stožár, orientační ná-
klad 200.000 Kč bez DPH za podmínky provedení výběro-
vého řízení dodavatele
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Rozpočet města Vracova na rok 2014
Příjmy
Vlastní - daňové příjmy 50.218.400
 -  nedaňové příjmy 6.737.000
 -  kapitálové příjmy 94.100
Dotace - státní správa 2.356.300
             -  volby prezidenta a PS 160.200
             -  likvidace bioodpadů 3.983.500   
             -  hospodaření v lese 123.000 
             -  hasiči vybavení + auto 352.400
             -  provoz infocentra 37.000
             -  dotace soc. fondu 210.000
Příjmy celkem 64.271.900

Výdaje
Kap. 709 – les 39.700
710 – komunikace Jiráskova, Ernestovská 874.000
714 -  školství
                   - příspěvek MŠ + ŠJ na provoz 900.000
                   - příspěvek MZŠ + ŠJ na provoz 2.650.000
                   - příspěvek ZUŠ na provoz 700.000
                   - DDM výměna oken 35.000 
celkem 4.285.000

716 – kultura, sport 
                   - MKK, kino, knihovna, infocentrum 2.156.800
                   - SOZ, rozhlas, zpravodaj 303.100
                   - příspěvek FC na provoz a správce 155.000
                   - příspěvek TJ Sokol na kuželnu 110.000
                   - příspěvek souborům, spolkům, oddílům 204.000
                   - příspěvek obci Zálezlice – povodně 150.000
                   - půjčka FC 90.000
celkem 3.168.900 

719 – správa 
                   - správní výdaje 11.067.000 
                   - hasiči 156.900
celkem 11.223.900

728 – pečovatelská služba
                   - DPS energie, opravy, auto 1.244.300  
                   - příspěvek Charitě Kyjov 860.000 
celkem 2.104.300

739 – komunální služby
                   - příspěvek Eltodo 1.047.600
                   - příspěvek VPS + inv. fond+ kanal. přípojka 8.700.600
                   - odvoz PDO Ekor 3.039.400
                   - nebytové hospodářství 82.100
                   - bytové hospodářství 204.200
                   - splátky štěpkovače 8.200
celkem 13.082.100

740 – čerpáno z rezervy na inv. akce a opravy 654.800

Kapitálové výdaje
                   - komunikace Lipinská - projekt 40.000
                   - klimatizace radnice 432.700
                   - značení ulic, směrovky 230.100
                   - hřiště MZŠ – projekt 266.400
                   - výkup pozemků 356.800
                   - rozšíření infocentra 245.600 
                   - odbahnění Vypáleného – projekt 23.400
                   - sport. hala snížení energ. náročnosti 936.000
                   - hasičské auto - záloha 250.000
                   - územní studie Olšíčka 98.000 
                   - likvidace bioodpadů 4.268.900 
celkem 7.147.900

splátky úvěrů 2.057.200

Výdaje celkem 44.637.800   

Zůstatek ke konci r. 2012 byl celkem Kč 10.282.300
Rozdíl mezi příjmy výdaji r. 2013 19.634.100

Zůstatek ke konci roku 2013 celkem 29.916.400
Tyto prostředky jsou rozpočtovány v r. 2014.

Ludmila Niklová

 se zveřejněním záměru pronájmu pozemku parc. č. 5197/2 
– trvalý travní porost o výměře 9008 m2 v  obci a katas-
trálním území Bzenec společnosti Svornost Těmice a. s. za 
cenu pronájmu ve výši 1,75% z průměrné ceny pozemků 
podle katastrálního území, která činí 1.202 Kč/ha/rok

 se zařazením akce „Rekonstrukce rozvodů kabelové televi-
ze“ do rozpočtu města Vracova na rok 2014 a doporučuje 
zastupitelstvu ke schválení

nesouhlasila:
 se zřízením vstupní branky mezi koupalištěm a restaurací 
Orynek (žádost SLZA, o.s.)

 s  nabídkou společnosti TENDER eSERVICE BOHEMIA 
s.r.o. na provedení výběrového řízení formou aukce po vy-
hodnocení I. kola zadávacího řízení pro rok 2014

 s objednáním voucherů pro vydání knihy „Kuchařka tra-
dičních pokrmů na Slovácku II“ v ceně 174 Kč/ks včetně 
DPH 

uložila:
 členu rady Ing. Pavlu Lopraisovi zjistit zájem sportovních 
oddílů o službu praní dresů za úplatu, jaké množství, jak 
často

 vedoucí Městského kulturního klubu Vracov připravit ná-
vrh náplně spolupráce s regionální televizí TVS k prezen-
taci města Vracova

 starostovi města pozvat do příští rady vedoucího regionál-
ní televize TVS

 starostovi vyhodnotit po půl roce situaci v plnění cílů sou-
visejících s bodem 13 – zvýšit počet obědů připravovaných 
ve školní jídelně ve vazbě na ekonomiku rozvozu

p o v ě ř u j e :
Městskou policii Vracov k udělování souhlasu se zvláštním 
užíváním místních komunikací podle zákona č. 13/2007 Sb., 
o pozemních komunikacích, v platném znění, nevyžadujících 
zásah do povrchu komunikace nebo umístění trvalého zaříze-
ní, tzn. k užívání komunikace jako zařízení staveniště apod. 

Zpracovala: Ing. Miroslava Brhelová, tajemnice MěÚ Vracov
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Novinky v Informačním centru města Vracova
Díky úspěšnému hlasování, které v mi-
nulých týdnech probíhalo na interneto-
vých stránkách www.turisticke-znamky.
cz, má nově i Vracov svou vlastní Turi-
stickou známku a Turistickou nálepku. 
Registrovaným Turistickým známko-
vým místem je naše infocentrum, kde si 
tuto známku a nálepku můžete zakou-
pit a rozšířit si svou sbírku. Cena TZ je 
30 Kč/ks a TN 10 Kč/ks.
Číslované Turistické známky  označují 
historicky, geografi cky či kulturně vý-
znamné body v krajině ČR, které jsou 
turisticky atraktivní. Jde především 
o pozoruhodné stavební památky – 
např. hrady, zámky, historická města, 
význačné církevní stavby, expozice lido-
vé architektury, hamry, mlýny či skanze-
ny. Dále jsou umístěny na významných 

výletních cílech jako jsou například 
zoologické a botanické zahrady, wes-
ternová městečka, vinařské obce apod. 
Svou známku mohou mít také význačné 
přírodní útvary jako jsou zpřístupněné 
jeskyně či vrcholy pohoří. Turistické 
známky vznikají i na tzv. turistických 
křižovatkách – tedy místech tradičně 
turisticky atraktivních díky přírodním 
scenériím a krajině. Většinou leží na 
území chráněných přírodních celků či 
v údolí splavných řek.
Naše Turistická 
známka a Turis-
tická nálepka patří 
do kategorie Vinař-
ských obcí a mají 
číslo 2061.
Samozřejmě v na-

bídce i nadále máme Vámi velmi žáda-
nou a oblíbenou publikaci Dany Čer-
mákové Pan Herec Josef Somr (cena 
200 Kč), knihu Aleny Bartošíkové a Ma-
rie Holečkové Krajem vinic a poutních 
míst. Od Svatého Antonínka ke kyjovské 
dolině (cena 200 Kč) a obrazovou pub-
likaci Vladimíra Židlického Kyjovsko. 
Lidé – kroje – tradice (cena 912 Kč).

vedoucí IC Mgr. Kateřina Gasnárková

Městská knihovna
Blíží se nám konec školního roku a pro naši knihovnu 

to znamená jedno. Každým rokem se tady sejdou postupně 
všechny třídy naší základní školy. Na besedách dětem připo-
meneme, aby na nás o prázdninách nezapomněly a jelikož 
jsme v knihovně, tak si vždy něco málo povíme o některé 
významné literární osobnosti. Nechybí také lákadlo pro čte-
náře, a tím je ukázka nových knih. Kolotoč besed završíme 
slavnostní akcí pro naše nejmenší čtenáře. Týká se našich 
prvňáčků. Každoročně pro ně připravujeme Pasování do 
čtenářského řádu naší knihovny. Letos pasování proběhlo 
4. a 5. června. Děti tak završily své celoroční úsilí v první 
třídě.

Předvedly nám čtením neznámého textu, jestli už oprav-
du zvládly všechna písmenka abecedy. Jako vždy máme ve 

Vracově velice šikovné děti, takže nic už nebránilo v pasová-
ní na rytíře a rytířky opravdovým mečem. Každý prvňáček 
dostal od nás jako upomínku krásnou knihu z projektu na 
podporu čtenářské gramotnosti. Tato akce se u nás konala 
již sedmým rokem, tak nezbývá než doufat, že tímto přispě-
jeme k získávání dalších malých pravidelných návštěvníků 
naší knihovny.

A jelikož tu máme co nevidět prázdniny, tak tímto by-
chom chtěly popřát všem dětem i dospělým krásné a klidné 
prožití letních měsíců a ještě přikládáme prázdninovou půj-
čovní dobu.

Úterý    8.00-11.30 14.00-17.30
Čtvrtek 8.00-11.30 14.00-17.30

 knihovnice  Dana Belková
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Pečovatelská služba Vracov

Krize důvěry

Pečovatelská služba je od 1. 1. 2014 registrovanou službou u Mi-
nisterstva práce a sociálních věcí.

Zřizovatel
Město Vracov, náměstí Míru 202, 696 42 Vracov, IČ 00285498.

Právní forma:
Organizační složka města.

Adresa sídla
Luční 1590, 696 42 Vracov
tel.: 518 628 324 mob.: 778 431 133
email: ps@mestovracov.cz
web: www.mestovracov.cz (odkaz Městský úřad Vracov, část 
Organizační složky MěÚ Vracov)

Otevírací doba
Provozní doba kanceláře: Pondělí – pátek 6:30 – 15:00 hod
Provoz služby: Pondělí – neděle 7:00 – 20:00 hod

Popis služby
Pečovatelská služba poskytuje úkony uživatelům 
v jejich domácím prostředí, ve městě Vracov. Je 
poskytována seniorům, osobám se zdravotním 
a tělesným postiženým, kteří se ocitli v nepříz-
nivé sociální situaci, to je v situaci, která vyža-
duje pomoc jiné fyzické osoby.
Uživatel – osoba, které je poskytována služba
Poskytovatel – právnická či fyzická osoba, která 
má oprávnění sociální služby poskytovat, je ve-
dená v Registru poskytovatelů sociálních služeb.
Defi nici nepříznivé sociální situace, sociálního za-
čleňování a sociálního vyloučení obsahuje zákon 
o sociálních službách. Rovněž vymezuje nárok na 
poskytnutí příspěvku na péči, povinné sounáleži-
tosti smlouvy o poskytované sociální službě aj.

Není dobré sedat k psaní článku pod 
vlivem emocí či přímo být nazlobený, ale 
dnes nemohu jinak. Mnoho slov bylo na-
psáno o zápisu dětí do první třídy, o po-
žadavcích a kvalitních výsledcích. Jedno 
zásadní vskutku klíčové slovo mi však ve 
všech těch dokumentech chybí a přitom 
je považuji za nezbytné. Tím je důvěra. 
Má–li cokoliv fungovat, musí být ona 
důvěra přítomna. Zejména v  oblastech, 
které jsou obtížně změřitelné a kvantifi -
kované, což je typické pro školství.

Pedagogický pracovník nemá důvěru 
společnosti a tím méně ji může v posled-
ní době cítit ředitel školy.

Co již od ledna proběhlo: 
vzdělávání pečovatelek
Rehabilitační ošetřovatelství v  sociálních službách, základní 
prvky geriatrické fyzioterapie  
Syndrom vyhoření – konzultace
Exkurze Centra služeb pro seniory v Kyjově
Kardiopulmocerebrální resusc itace - první pomoc

Akce DPS
Výstava spojená s prodejem marcipánu, zhotovování vlastních 
výrobků 
Setkání a spolupráce  se Zeleným domem pohody Ho-
donín
Zájezd na Sv. Antonínek ve spolupráci s  Domem pokojného 
stáří v Čeložnicích

vedoucí pečovatelské služby
Marcela Repíková

Zápisy bez pravidel
Dalo by se říct, že je vlastně po sezoně. 

O školní zralosti a připravenosti na školu 
se obvykle mluví v polovině ledna, když 
odstartují zápisy. O náměty není nouze. 
Někde je míst ve školách moc, jinde málo. 
Někde stojí rodiče fronty, jinde školy 
a obce lákají budoucí školáčky z široka da-
leka. Mateřinky žehrají na příliš náročné 
zápisy, základky na oplátku vyčítají mate-
řinkám přílišnou benevolentnost.

V  naší základní škole proběhl zápis 
žáků do prvních tříd 16. ledna 2014.

K zápisu letos přišlo celkem 61 dětí – 
z toho 31 chlapců a 30 dívek.

Po zápisu bylo do prvních tříd přija-
to 51 prvňáčků. (Dvě dívky budou plnit 
školní docházku v zahraničí.)

Ne všechny děti, které přišly k zápisu, 
tedy do první třídy nastoupí.

O odložení školní docházky letos žá-
dali zákonní zástupci 10 žáků.

Žádost o odklad musí být písemná 
a musí být doložena dvěma dokumenty:
1. doporučujícím posouzením přísluš-

ného školského zařízení (pedagogic-
ko-psychologická poradna, speciálně 
pedagogické centrum),

2. doporučujícím posouzením odborné-
ho lékaře nebo klinického psychologa 

Exkurze pečovatelek v Centru služeb pro seniory v Kyjově. Exkurze pečovatelek v Centru služeb pro seniory v Kyjově. 
Na foto v brýlích vracovská rodačka paní Marie BúřilováNa foto v brýlích vracovská rodačka paní Marie Búřilová



strana 7červen 2014 Vracovský zpravodaj

O tom, zda do základní školy děti 
s odkladem nastoupí, bylo třeba rozhod-
nout do konce května.

Je začátek června a vedení školy má 
přesné údaje kolik odkladů skutečně bude. 

Z celkového počtu 51 přijatých žáků se 
stav snížil na 43. (Tři žáci odchází na speci-
ální školu do Kyjova, ostatní mají odklad.)

Ve školním roce 2014/2015 nám bu-
dou žáci chybět. V  mateřské škole ne-
bude místo a zřizovatel bude kritizován 
od rodičů, že nezabezpečil kapacitu pro 
umístění dětí. 

A už máme hned tři problémy. 
Ideální stav žáků v  první třídě po 

stránce pedagogické, ekonomické, vý-
chovné i organizační je 22 až 24 žáků, 
což by se nám v  příštím školním roce 
2014/2015 podařilo, ale skutečnost bude 
opět jiná. V  následujícím školním roce 
2015/2016 budou první třídy přeplněné.

Neposuneme se směrem vzhůru, po-
kud si zase nevzpomeneme, že právě uči-
tel a ředitel jsou dostatečně kompetentní 
žáky přijímat, klasifi kovat a hodnotit.

Přitom by stačilo, aby rodiče věřili 
pedagogickým pracovníkům, kteří zápis 
provádějí, a jejich správnému úsudku, 
zda je jejich dítě pro školu připraveno či 
ne. Stokrát propírané odklady. Dlouho se 
o nich mluví, ale pořád se nemůžeme do-
brat rozumného konce. Kdy jsou opráv-
něné a kdy ne? Opravdu si chtějí rodiče 
o rok odsunout školní starosti? Skutečně 
jsou některé pedagogicko-psychologické 
poradny ochotny dát razítko i tam, kde 
by být nemělo? A platí vůbec i dneska pro 
určení školní zralosti stejná pravidla jako 
před lety? Nebylo by lepší, kdyby zápisy 
dostaly jasná pravidla? Je pravda, že jsme 
mezi ostatními státy raritou. Ve většině 
zemí dítě vstupuje do školy, když dovrší 
věk, bez ohledu na zkoumání školní zra-
losti nebo připravenosti. Zápis je na za-
čátku kalendářního roku. Za osm měsíců 
mohou být děti úplně někde jinde. Prá-
vě tato připomínka je zásadní a stála by 
za zvážení. Skutečně by z organizačních 
důvodů bylo tak obtížné přesunout zápis 
blíž ke konci školního roku? Vždyť uči-
telé při zápisu v lednu sledují úplně jiné 
děti než ty, které v září usednou do lavic.

Občas mě napadne, pro koho vlastně 
zápisy jsou. Mají vůbec smysl?

Zápis do školy (citace z minulého čís-
la Vracovského zpravodaje)

Máte pocit, že zápis do školy je vý-
znamným krokem ve vašem životě a v ži-
votě vašeho dítěte? Víte, k  čemu vlastně 
slouží? Vůbec k  ničemu. Je to jen první, 
někdy přátelské, nezávazné setkání rodičů, 
dětí a učitelů v budově školy. Přijde – li to-

tiž k zápisu normální zdravé a připravené 
dítě, je přijato. Musí být. Přijde – li ale k zá-
pisu absolutně nezralé, mentálně retardo-
vané nebo agresivní dítě, je také přijato. 
Musí být. Můžete sice rodiče taktně upo-
zornit na nedostatečnou připravenost je-
jich ,,miláčka“ k povinné školní docházce, 
ale rodič má absolutní právo rozhodovat 
o všem. Samozřejmě i o tom, že zdra-
vé zcela zralé dítě do první třídy nedají. 
V  podstatě by stačilo zákonným zástup-
cům zaslat e-mailem žádost o přijetí či 
nepřijetí, ředitel by potvrdil doručení a za-
slal potvrzení o přijetí či nepřijetí. Ušetřilo 
by to mnoho času, papíru a zbytečných 
činností, které školy kolem zápisu vymýš-
lejí na úkor výuky. Přísnost se vyměňuje 
za benevolenci, rodiče svým dětem stále 
zlehčují a oddalují nastávající povinnosti.

Možné řešení stavu odkladů, ale 
s otazníkem?

Přípravné třídy
V §47 odst. 1 školského zákona se sta-

noví, že obec, svazek obcí nebo kraj mohou 
se souhlasem krajského úřadu zřizovat pří-
pravné třídy základní školy pro děti v po-
sledním roce před zahájením povinné škol-
ní docházky, které jsou sociálně znevýhod-
něné a u kterých je předpoklad, že zařazení 
do přípravné třídy vyrovná jejich vývoj… 

Děti, kterým byl povolen odklad po-
vinné školní docházky, ale nemají sociální 
znevýhodnění, nemohou být do příprav-
ných tříd zařazovány. Ministerstvo škol-
ství v  současné době připravuje změnu 
školského zákona novelizací s  tím, že do 
přípravných tříd základních škol bude 
možné zařadit i děti bez sociálního zne-
výhodnění. V  přípravné třídě musí být 
minimálně 7 žáků - maximálně 15 žáků. 
Rodiče žáka v přípravné třídě neplatí žád-
ný poplatek na rozdíl od dítěte, které má 

odklad povinné školní docházky a zůstá-
vá v mateřské škole zpravidla v kolektivu 
28 dětí, tj. průměr dětí v mateřských školách 
v ČR. Proč s otazníkem?. Otazník je proto, 
zda na tuto pozitivní věc najde ministerstvo 
fi nancí potřebné fi nanční prostředky.

Další problém českého školství – ne-
dostatečná kapacita školních družin

Tento problém se týká i naší školy. 
Povolený limit žáků ve školní družině 
překračujeme o dva žáky. Aby mohla být 
kapacita školní družiny navýšena, musí 
pro ni škola vytvořit odpovídající pod-
mínky. Prvořadý je souhlas zřizovate-
le, ten máme. Z  hlediska správního pak 
musí škola doložit, že má pro družinu od-
povídající prostory, materiální vybavení, 
hygienické i personální podmínky. Nej-
větším problémem jsou právě personální 
podmínky s navýšením limitu pracovní-
ků. Jenže bez souhlasu krajského úřadu 
to není možné. A krajský úřad většinou 
nekývne. Opět nejsou peníze.

Investiční akce v roce 2014
• sportovně rekreační areál 
• sociální zázemí a šatny (dokončuje se 

projektová dokumentace)
• výměna elektroinstalace
• nový nábytek v některých učebnách 

a kabinetech (proběhne výběrové řízení)
• projekt „Školní zahrada“ (pokud 

bude schválen) se bude realizovat až 
v roce 2015

• půdní vestavba školní družiny ( pra-
cuje se na projektové dokumentaci, 
realizace v r. 2015)

Na všech investičních akcích se tvrdě 
pracuje a odstraňují se zjištěné závady 
a nedostatky.

Mgr. Zdeněk Hlavsa, ředitel školy
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Pr ojekt

Výlet do Prahy

,,Komunikace a přátelství“, jedná se o účelovou dotaci JMK 
určenou na podporu sociálního klimatu školy v roce 2014

Co nového nás čeká od nového školního roku 2014/2015
- návrat k elektronické žákovské knížce pro žáky druhého stupně
- reorganizace tříd a odborných učeben
- personální změny u provozních zaměstnanců a ve školní jí-

delně
- navýšení počtu tříd
- úpravy v ŠVP

Nejlepší výsledky žáků školy 
3. místo mladší žákyně - Pohár rozhlasu (atletika) Kyjov 
1. místo v okrese, 5. místo v kraji – šachy 1. stupeň
1. místo v okrese, 4. místo v kraji – fotbal, žáci 1. – 3. třídy

24 účastníků a paní učitelky Koutná 
a Glacová se sešli v sobotu 10. května 
v 5 hodin ráno. Všichni probuzení, ale 
ještě ospalí,  jsme nasedli na vlak do Brna 
a začal náš dobrodružný výlet. V Brně 
jsme přestoupili na vlak směřující do 
Prahy. Já jsem se stihla „ztratit“ už v Brně 
na nádraží, ale naštěstí jsem potkala hol-
ky, které šly na toalety, takže jsme všichni 
nasedli na expres směr hlavní město.

Na jedenáct jsme měli domluvenou 
prohlídku Národního divadla, takže 
hned z nádraží jsme přes Václavské ná-
městí přešli k divadlu. Divadlo je krásné, 
historické a honosné. Všude jsou před-
měty, které ve vás budí představu bohat-
ství a luxusu. Náš průvodce 
nás vzal i na terasu Národní-
ho divadla, odkud byly vidět 
Hradčany s katedrálou sva-
tého Víta. Poté jsme se vydali 
na ubytovnu, kde jsme měli 
strávit noc, tam jsme si odlo-
žili své věci a šli probádat další 
kus hlavního města. V ten den 
jsme ještě byli na Václavském 
náměstí, na Pražském hradě, 
ve Svatovítské katedrále, Zla-
té uličce a u zvonkohry Lore-
ty. Chutnou večeři jsme měli 
v restauraci U Labutí přímo 
na Hradčanech. Na závěr dne 
jsme ještě přešli Karlův most 
a potom už hurá metrem zpět 
na ubytovnu. Ještě jsme se po-
dívali do nákupního centra 
vedle O2 arény, abychom si 
nezapomněli něco přivézt.

Všichni utahaní a zmožení 
jsme zalehli do postelí a byli 

2. místo v  okrese – olympiáda v  anglickém jazyce, T. Bělo-
houbková, 9.A

2. místo v  okrese, postup do kraje – olympiáda v  dějepise, 
P. Pres, 9.A

Všichni žáci 9. tříd byli přijati ke studiu na školu, kterou si 
zvolili na prvním místě.

Všech 7 žáků, kteří si zvolili k dalšímu studiu gymnázium, 
bylo přijato.

Ke studiu na gymnáziu byli přijati také všichni zájemci 
o studium z 5. ročníku.

Podrobnější informace o činnosti školy najdete na webo-
vých stránkách www.mzsvracov.cz

Mgr. Hana Kristová, zástupkyně ředitele

rádi, že nestojíme na nohách (až na vý-
jimky).

Ráno jsme dostali snídani od paní 
učitelky a potom si jen sbalili svých pět 
švestek a nasedli na metro. Chtěli jsme 
vidět Orloj na Staroměstském náměs-
tí, ale nestihli jsme jej, protože se jed-
nomu z  nás chtělo na toalety. Jeli jsme 
tedy hned do staré židovské Prahy zvané 
Josefov, kde jsme si celou část prošli za 
přítomnosti skvělého průvodce,  který 
nám poradil  i kde si dát oběd za přijatel-
nou cenu. Předtím jsme se ale konečně 
vypravili k Orloji. Tam jsme se podíva-
li, jak odbila celá hodina, a chtěli se jít 
ještě podívat do Týnského chrámu, ale 

byl bohužel zavřený. Takže jsme se vy-
dali na Václavák a měli oběd a rozchod 
asi dvě hodiny. Utratili jsme další pení-
ze a po srazu jsme se ještě zašli podívat 
k Betlémské kapli. Potom jsme si sedli 
k pomníku Palacha a Zajíce a přečetli 
poslední poznámky o Praze, které jsme 
měli mít připraveny. Chtěli jsme jít ještě 
do Národního muzea, ale to je bohužel 
z důvodu rekonstrukce uzavřeno.

Tak tedy probíhal celý náš výlet do 
Prahy. Plní zážitků, vzpomínek a suve-
nýrů jsme se vlakem vrátili zpět do Vra-
cova.

Tereza Bělohoubková  9. A
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Jak to chodí v MŠ.....???
Jolana Měchurová

Současná vzdělávací politika v České 
republice vychází z přesvědčení, že člo-
věk se musí vzdělávat po celý život a že 
by měl mít zájem na svém vzdělání, učení 
i vědění, které mu umožňuje dokonalejší 
a bohatší styk se světem. Za důležitý pr-
vopočátek tohoto procesu je považováno 
předškolní vzdělání. 

Úkolem předškolního vzdělání je 
doplňovat rodinnou výchovu a v úzké 
vazbě pomáhat zajistit dítěti prostředí 
s dostatkem podnětů k jeho aktivnímu 
rozvoji.

V současné době pracují státní mateř-
ské školy podle Rámcového vzdělávacího 
programu pro předškolní vzdělávání /
RVP PV/. RVP PV slouží pedagogům 
jako příručka pro přípravu Školního 
vzdělávacího programu a vlastní vzdělá-

vací nabídky. Pedagog ji ve třídním vzdě-
lávacím programu formuluje v podobě 
týdenních integrovaných bloků, které 
předkládá dětem. Bloky jsou různoro-
dé, různě rozsáhlé a navazující. Vychází 
z přirozených potřeb dítěte. Jsou srozu-
mitelné, děti se učí chápat sebe sama i 
okolní svět, rozumět jeho dění a oriento-
vat se v něm. Rozvíjí intelektové i prak-
tické schopnosti a dovednosti dítěte, pro-
hlubuje jeho poznání.

V letošním školním roce /květen 
2014/ proběhla na naší mateřské škole 
kontrola Českou školní inspekcí. Paní 
inspektorky byly na hospitacích ve všech 
třídách a kontrolovaly práci všech peda-
gogických pracovnic MŠ. Inspektorky 
byly s prací na třídách spokojeny, všech-
ny paní učitelky dobře pracují s RVP PV, 

Školním vzdělávacím programem i tříd-
ními bloky. 

Všechny paní učitelky mateřské školy 
se během školního roku účastní různých 
pedagogických školení. Největší zájem je 
vždy o dětského psychologa PhDr. Jana 
Svobodu, proto jsem jej oslovili, zda by 
nepřijel přednášet do naší MŠ.  Pro velký 
zájem pedagogických pracovníků  i rodi-
čů se přednáška musela konat v malém 
sále KD Vracov. Přednáška měla velmi 
kladný ohlas nejen u pedagogů, ale i pří-
tomných maminek.

Kdo je to PhDr. Jan Svoboda? Lektor 
pro ČR a SR v oboru psychologie a psy-
choterapie. V současné době je zaměst-
nán jako vysokoškolský učitel a odborný 
asistent na katedře školní a pedagogické 
psychologie Ostravské univerzity.

Slavnostní koncert? …a to je vše?
Dne 5.6.2014 se ve vracovském kulturním domě konal slav-

nostní koncert ZUŠ Vracov. Sál byl plný. Na jevišti i v hledišti. Za-
jímalo nás, jestli slavnostní koncerty, které se konají vždy krátce 
před závěrem školního roku, jsou tím hlavním završením práce 
pedagogického týmu naší umělecké školy. Vyptávali jsme se ředi-
telky ZUŠ, Mgr. art. Martiny Sanitrárové:

MM – Na letošním slavnostním koncertě snad vystoupili všichni 
žáci školy. Nebo ne? 

MS – Ne, a těžko se rozhoduji, mezi „bohužel“ a „bohudík“. 
Na každý slavnostní koncert učitelé vybírají jen své nejlepší žáky. 
V opačném případě bychom mohli na koncertě sedět třeba 4 ho-
diny. Z pohledu diváka to může vypadat jednoduše. Vyberete žáky 
na koncert s tím, co se učili celý školní rok, seřadíte je za jevištěm 
a jede se… je to ale mnohem složitější.

MM – Co ještě musíte vy a učitelé udělat, kromě přípravy žáků 
na koncert?

MS – Vystoupení žáků jsou sice tou nejvíce viditelnou částí 
koncertu, ale ne jedinou. K tomu aby se koncert uskutečnil, mu-

síme vybrat kvalitní čísla do programu, seřadit je tak, aby tvořila 
zajímavý celek, dále je potřeba zařídit výrobu plakátů a pozvá-
nek (které grafi cky zpracovala Anežka Šťastná), převoz nástrojů 
a příslušenství, ladění nástrojů, výzdobu a dekorace, za které bych 
chtěla poděkovat paní Danuši Martináskové, světla, ozvučení, 
květy, čokolády, dárky, najít a posléze úzce spolupracovat s člově-
kem, který bude diváky provázet slovem (tentokrát to byla naše 
absolventka Petra Martinková a já jen doufám, že kvůli času, který 
nám věnovala, nebude muset opakovat žádnou zkoušku) a to jsem 
si jistě nevzpomněla na všechno. Moc si také vážím pomoci VPS, 
bez které by naše stěhování mezi školou a kulturním domem trvalo 
snad věčnost. 

MM – Slavnostní koncerty ZUŠ jsou jakýmsi shrnutím celoroční-
ho úsilí žáků i učitelů školy…

MS – Je to ten nejvíce viditelný výsledek. Ale je mnoho dalších. 
MM - Co tedy ještě považujete za důležité výsledky?
MS – Účast a úspěchy na soutěžích. V tomto roce žáci naší školy 

a samozřejmě pedagogové, kteří je vedli, podali vynikající výkony. 
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A pak mohu vzpomenout zlepšování prostředí školy (vstupní pro-
stor, posezení pro čekající rodiče, chodby), vybavení školy (učebna 
hudební nauky s audiovizuální technikou, nástroje), a tak dál. 

MM – Opravdu považujete soutěže za tak důležité? Nebylo by 
lepší v dětech pěstovat radost ze hry než soutěživost? Hudba přece 
není sport.

MS – Když máte sebevědomí, pak se automaticky dostaví 
i radost ze hry a to žáci potřebují. Na soutěžích získávají cenné 
zkušenosti, mohou vidět své vrstevníky a porovnat, jestli jsou na 
stejné úrovni a inspirovat se k další práci. Takové zrcadlo je samo-
zřejmě moc užitečné i pro samotné pedagogy. 

MM – Je vyučování dostačujícím prostorem na přípravu žáků 
pro soutěž?

MS – Zdaleka ne. Musím znovu a skutečně upřímně poděko-
vat našim učitelům, Tomáši Marčekovi, Mizue Bimkové, Martě 
Grafové, Laďce Sečkové a Marcele Dvořanové za práci, kterou 
odvádějí nad rámec svých pracovních povinností. Příprava žáka 
si vyžaduje hodiny a hodiny práce navíc, která není nijak zvlášť 
oceněna, nebo doceněna. Podpora rodičů je taky moc důležitá 
a samozřejmě bez práce žáka by ani sebevětší úsilí učitelů, či ro-
dičů nebylo nic platné. Doufám, že jim ocenění a nadšení ze hry, 
které získali na soutěžích, přináší více potěšení nežli mé poděko-
vání, či pochvala. 

MM – Přesto by mohlo naše čtenáře zajímat proč a koho oce-
ňujete… 

MS – Je tomu několik let, co jsem se rozhodla oceňovat žáky, 
kteří mě zaujmou svou usilovností nebo výsledky. Starostovi obce 
navrhuji, aby ocenil žáky, kteří se prosadili v ústředním kole ná-
rodní soutěže, či v soutěži mezinárodní. V tomto školním roce 
jsem ocenila 4 žáky, Šimona Hofra, Kristýnku Kaňovskou, Voj-
těcha Menšíka a Natálii Škvrňákovou. Pan starosta Skoronic pak 
ocenil Aničku Sedlářovou, která pod vedením paní učitelky Mi-
zue Bimkové získala v ústředním kole národní soutěže 1. místo 
a zvláštní cenu poroty za interpretaci skladby Nocturno op. 186 
od J.P.Kalivody, což je obrovský úspěch pro tak malou školu jako 
ta naše.

MM – Mluvili jste o úpravách prostor školy a nové třídě. Od-
kud na tyto výdaje berete fi nanční prostředky?.

MS – Z úspor. ZUŠ má dva hlavní zdroje – na mzdy učitelů 
od ministerstva školství a na provoz z příspěvků a z městského 
rozpočtu. Co uspoříme, používáme nejlépe, jak umíme. Rádi 
bychom taky využili projektového fi nancování (dotací), ale ne-
máme kapacity na získání informací o aktuálních možnostech, 
ani na vypracování kvalitní žádosti. Škola má jenom dva admini-
strativní pracovníky, mne na plný úvazek a ekonomku na zkrá-
cený čtvrtinový úvazek. Jistě uznáte, že při zajišťování provozu 
(řízení zaměstnanců, mzdové agendě, komunikaci s rodiči i širší 
veřejností, přípravě koncertů, propagace, administrativních čin-
nostech, a tak dále) mi moc času na ostatní nezbývá. Snad 
ve spolupráci s městem se nám v budoucnu něco podaří 
získat. 

MM – … a máte už nějaké plány na co?
MS – Nejraději bychom vzali všechny žáky, kteří 

projeví zájem, ale kapacita školy se navýšit nedá. Tak-
že se asi zaměříme na zvýšení kvality výuky, nebo na 
rozšíření záběru o předměty, které s  hudebním umě-
ním přímo souvisejí (média, záznam, moderní techno-
logie… vše se rychle vyvíjí a mění). Už teď pracujeme 
na tom, abychom reagovali na zájem o studium na naší 
škole, byť nemůžeme všechny žáky-uchazeče přijmout.  
V příštím školním roce otevřeme 2 semináře – Kukátko 
a Sluchátko. Kukátko bude jakousi přípravou dětí (bez 
omezení věku) na vnímání,  výtvarné tvoření, zatímco 
Sluchátko bude přípravou pro děti (od 4 do 5ti let) na 

studium hudby. a zamýšlíme se i nad seminářem pohybová vý-
chova. 

MM – … ale říkali jste přece, že kapacita školy se navýšit nedá. 
MS – To je pravda. Potvrdil nám to i pan inspektor, který zde 

byl nedávno na konzultaci. To nám ale nebrání, abychom využili 
svého statutu, který nám umožňuje vykonávat „doplňkovou čin-
nost“. Pomůžeme tak dětem zorientovat se ve světě umění, vybrat 
si to, co je baví, nebo připravit se na přijímací zkoušku do akredi-
tovaného studia na ZUŠ. 

MM – Za chvíli končí školní rok. Těšíte se, že si konečně odpo-
činete?.

MS – Ano, moc se těším, ale prázdniny pro nás neznamena-
jí nečinnost. Provoz školy se utlumí, ale nezastaví. Naši učitelé 
Marta Grafová a Martin Fukan organizují Prázdninové pískání 
pro radost, kde je naše ZUŠ partnerem – celá akce se uskuteční 
od 7. do 11. července ve Bzenci. 

Další velkou akcí, na které je naše škola hlavním organizáto-
rem, je Letní muzicírování od 11. do 17. srpna v Račkovej dolině 
na Slovensku. Tento kurz se po 5 ročnících stal vskutku meziná-
rodním projektem, na který kromě českých a slovenských cim-
balistů přijíždějí muzikanti všech věkových skupin z Maďarska, 
Řecka, Ukrajiny, Moldavska, Belgie i Spojených států. Bližší in-
formace jsou dostupné na www.zusvracov.cz i na facebookových 
stránkách naší ZUŠ. 

MM – Děkujeme za rozhovor.

Jak se vlastně slavnostní koncert ZUŠce vydařil?  
Jeho zhodnocení nám poskytl MgA. Aleš Kratochvíl učitel 

kytary z Brna  – 
Po shlédnutí koncertu musím ocenit skutečně kvalitní mo-

derování koncertu s interaktivními vstupy a rozhovory s účin-
kujícími a pedagogy, velmi dobré ozvučení (není jednoduché 
dozvučovat akustické nástroje a dosáhnout v sále, jako byl tento, 
vyrovnaného a barevně přirozeného zvuku v kombinaci se sbo-
rovým zpěvem a el. nástroji) a výběr skladeb. Bylo vidět, že žáci 
hrají s chutí a baví je to.

Co bych možná přehodnotil je délka koncertu, který by podle 
mě mohl být kratší, což se dá dosáhnout výběrem jedné kvalitní 
skladby namísto třech, zkrácením některých skladeb o opakova-
né sloky apod.

Z celého koncertu musím vyzvednout pár silných zážitků, 
jako byl např. zpěv Natálie Škvrňákové v jedné skladbě s dopro-
vodem kytary a taky vystoupení celého orchestru v závěru kon-
certu (nadstandardní výkon vedoucího a dirigenta souboru pana 
Martina Fukana, i samotných žáků).   Možná bych to dopiloval za 
účelem pořízení videozáznamu, který by na stránkách Vaší ško-
ly prezentoval komplexní přístup v rámci umělecké přípravy... Je 
čím se chlubit.

Komorní soubor naší školy, který pracuje pod vedením Komorní soubor naší školy, který pracuje pod vedením 
pana učitele Martina Fukana a paní učitelky Marty Gráfovépana učitele Martina Fukana a paní učitelky Marty Gráfové
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Úspěchy ZUŠ Vracov ve školním roce 2013/14
Národní soutěž ZUŠ
Hra na violu
okresní kolo
• Barbora Slavíková – 1. místo
ústřední kolo 
• Anna Sedlářová - 1. místo a Zvláštní cena poroty za 

interpretaci skladby Nocturno op. 186

hra na housle
okresní kolo 
• Jana Šterclová – čestné uznání 
• Karel Půček – 1. místo

hra na klavír
okresní kolo - 
• Natálie Škvrňáková – 2. místo
• Klára Křižková – 3. místo
• Adéla Něničková – 3. místo

krajské kolo 
• Vojtěch Menšík - čestné uznání 

II. stupně

Hra na kytaru
okresní kolo 
• Nela Hložková – 1. místo
• Viktor Němec – 3. místo
• Jindřich Slavíček – 3. místo

krajské kolo
• Natálie Škvrňáková – 2. místo
• Šimon Hofr – 3. místo

Teplické fl autohry 2014
Kvartet zobcových fl éten - Kristýna 
Kaňovská, Markéta Smejkalová, 
Kateřina Tužilová, Ema Polášková - 
2. místo

Anička Sedlářová ze Skoronic, vítězka 
ústředního kola Národní soutěže
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Josef Somr

TERMÍN KONÁNÍ  HODŮ:
18. a 19. října 2014

Jedny z prvních kroků Josefa Somra po prknech, která zna-
menají svět, vedly také přes domácí jeviště, kde sehrál několik 
divadelních představení s vracovskými ochotníky.

Po roce 1956, kdy absolvoval Janáčkovu akademii divadel-
ních umění, začínal svou hereckou kariéru v Českém Těšíně, po 
dvou letech se vrátil  na tři roky  do Brna do Divadla bratří Mrští-
ků, následně hrál čtyři roky v Pardubicích. Pak se jeho hereckým 
domovem stala Praha – od roku 1965 Činoherní klub. V národ-
ním divadle – zlaté kapličce národa - si ztvárněním rolí získával 
diváky v letech 1978 – 2001.

Poprvé se objevil ve fi lmu v roce 1964 v epizodní roli lékaře 
v psychologickém dramatu Obžalovaný. Po dvou letech násle-
dovala nezapomenutelná role ve slavném fi lmu Ostře sledované 
vlaky. Do dnešních dnů  jsme Josefa Somra mohli vidět v dalších 
287 titulech  televizních fi lmů, seriálů i celovečerních fi lmů. Jeho 
krásný nezaměnitelný hlas k nám promlouvá také z rádia. Na-
mluvil řadu dokumentů a věnoval se dabingu. V současné době 
načítá audioknihy.

V roce 1987 mu byl udělen titul zasloužilý umělec. Z rukou 
prezidenta republiky v roce 2005 převzal za svou celoživotní prá-
ci medaili Za zásluhy. Za mimořádný přínos pro Českou kinema-
tografi i obdržel Českého lva 2011.

Od roku 1993 uděluje Herecká asociace hercům z různých 
dramatických oborů ceny Th álie.    Svou první skleněnou sošku 
pan Somr získal za roli v Hrubínově Romanci pro křídlovku na 
prknech Národního divadla za rok 1997.  Druhé ocenění převzal 
za strhující představení  Gin Game, které vytvořil v pražské Viole 
v roce 2001.  Svou třetí Th álii  převzal  v sobotu 29. března letoš-
ního roku. Panu herci Josefu  Somrovi ji Herecká asociace udělila 
za celoživotní mistrovství v činohře. Zaplněné hlediště Národní-
ho divadla mu spontánně dlouho tleskalo ve stoje.

Při příležitosti jeho první návštěvy po dubnových narozeni-
nách mu starosta města Jaromír Repík předal dar města Vracova.

Pane Jožko Somře, k osmdesátinám a všem dalším naroze-
ninám Vám Vracovští přejí hodně zdraví, klid, pohodu a stálý 
úsměv na tváři!

ZŘ

HODOVÁ VÝSTAVA
Spolková  činnost ve Vracově

by mohl být název výstavy  pořádané  v době  hodů , kdyby 
se  sešlo dostatek fotografi í.

Co proto tedy udělat? 
Máte-li zájem poskytnout své fotografi e na tuto výstavu, 

vložte je do obálky s vaším jménem a adresou a zaneste je do 
INFOCENTRA (knihovny) na náměstí Míru.

Na obálce uveďte také počet zapůjčených fotografi í, popří-
padě si je zezadu podepište.

Budete-li chtít upozornit na některou akci, či osobu na foto-

grafi i , fota očíslujte a na přiloženém papíře situaci popište. Po 
zvětšení fotodokumentace vám budou vaše fotografi e na danou 
adresu vráceny.

Tak tedy myslivci, rybáři, včelaři, zahrádkáři, fotbalisté, te-
nisté, házenkáři, gymnasté, motorkáři, divadelníci, šachisté, ra-
disté, automobiloví nadšenci, hudebníci, tanečníci, hasiči apod. 
současní ale hlavně i dřívější - pohledejte a nabídněte své staré 
i novější fotografi e, ale jen do konce srpna.

Na pozdější nabídky nemůžeme brát ohled. ZŘ
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Vracovská Marýnka má rok nabitý „folklorními lahůdkami“

Vracovská „Univerzita“

Snad deset let nepamatuje soubor 
Marýnka tak náročnou sezónu. Po se-
tkání mužských sborů ve Vracově a na 
zámku v Miloticích následuje řada dal-
ších akcí, které patří do kategorie těch 
prestižních. Hned prvního června jsme 
se zúčastnili Koseckých písní v Buchlo-
vicích, následně nás čeká zpívání s  be-
ranem na Rúdníku a pak dva dny na 
Strážnickém festivalu, které jsou vlastně 
odměnou za dobrou národopisnou regi-
onální práci ve folkloru. Další přehlídky 
a festivaly čekají soubor v  prázdnino-

Honosný název pro malé školení o životě pro širší veřej-
nost, které v březnu ukončilo již sedmý zimní cyklus. Letošní 
přednášky měly poněkud provokativní názvy a bylo to vidět 
i na účasti. Na tématu „Ženy versus muži“ chyběly pro pří-
tomné židle. Další témata měla, z hlediska účasti, soupeře ve 
sportovních přenosech.

Doufám, že aspoň pro část vracovjáků i přespolních byly 
přednášky svým zaměřením přínosem. Zvláště co se týká 
principů sebepoznávání, odpovědnosti za své jednání a celko-
vý osobnostní rozvoj. Požadavky „mých žáků“ na pokračování 
přednášek mě poněkud příjemně zaskočily. Jestli se uskuteční, 

vém čase.
Ale vraťme se do Buchlovic ke Ko-

seckým písním. Tato akce už má skvě-
lou tradici a diváci si neumí představit 
její průběh bez Vracovjanů. Byli jsme 
v podstatě jedněmi z  těch, kteří ji po-
máhali rozběhnout, stejně jako festival 
česneku. Buchlovice jsou vlastně naší 
druhou „ domovskou scénou“. Těch ale 
máme více. Byli bychom rádi, kdyby se 
na sečení objevoval Vracov pravidelně, 
a to nejen Marýnka, ale i ostatní naše 
soubory, nebo prostě Vracovjáci, tedy 

jste srdečně zváni.
Cítím ale mírné rozpaky, že za celých sedm let se osobně 

nikdo z vrcholných představitelů města alespoň z informativ-
ních důvodů nezajímal, co se „to“ na tom Chamartinu děje. 
Možná i proto, že následné diskuze se nejednou dotkly i do-
mácích problémů a bylo by nepohodlné nějak reagovat? Na 
druhé straně nyní oceňuji, jak se naproti radnice vytváří záro-
dek budoucího náměstí a doufám, že se jeho nějaké důstojné 
podoby dožiji. Přeji všem, ať se podaří vytvořit co nejpřijatel-
nější variantu!

Ing. Vojtěch Škarecký, CSc.

příznivci bez souborové příslušnosti. 
Zážitky a úžasné písně , podbarvené 
brzkým ránem začínajícího léta, jsou 
skutečně nezapomenutelné. A každý 
ročník má jinou atmosféru, vždy ale 
velmi přátelskou a zdravě nakažlivou 
ke zpěvu a dobré náladě. Pojeďte příště 
s námi s kosou, hráběmi, nebo jen v pra-
covním kroji zažít svěží ráno, navázat 
přátelství a skvěle si zazpívat.

Pár snímků z letošního kosení je nej-
lepším dokladem, že to stojí za to.

Pavel Petržela

Zamyšlení nad stavem českého školství
reakce na článek ředitele školy Mgr. Zdeňka Hlavsy ve zpravodaji č. 1/2014

České školství není nikterak herme-
ticky odděleno od celé české společnos-
ti. České školství je jen věrným odrazem 
stavu v celé české společnosti. Tedy je ne-
kvalitní, nemocné a potřebuje změnu. Ale 
ta změna nepřijde s nevzdělanými idioty, 
kteří nám vládnou a kteří jsou trpěni jiný-
mi idioty (námi), kteří si říkají voliči.

Změna nikdy nezačala, sametová re-

voluce byl kolosální podvod na hloupouč-
kého českého (a moravského a slezského 
a slovenského) chytrolína, kdy komunista 
sice šel od válu politického, ale beze zbyt-
ku tu zůstal ovládat všechny možné pod-
niky - moc ekonomickou - nikdo je totiž 
z vedoucích míst díky jejich členství v KSČ 
nevyhodil. Proto si mohli velké fungující 
podniky z funkce ředitelů až mistrů bez-

trestně porozkrádat a nastolit dobu loupe-
živého kapitalismu pod vedením  arcilotrů 
tropících si z tohoto přitroublého národa 
beztrestně legraci. Víme, co komunis-
té po odborné   stránce uměli: nic. Uměli 
jen anální speleologii, byli schopni všeho 
a s kýmkoliv, zavedli kamarádíčkování 
a ruka ruku myje... V jejich službách byli 
ve všech zemích, kde komunismus vlá-
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dl, lidé tupí a nemorální. A tyto kreatury 
nikdo odnikud v této zemi nevypráskal. 
Představte si, že by se v Německu ještě 
v roce 1970 promenádovali fašisté tak, 
jako u nás jejich druzi komunisté dnes, 
skoro dvacet pět let po „revoluci“. Kdo se 
diví, co u nás máme za binec, musí být sle-
pý, hluchý a silně hloupý. My nejsme žád-
ná svobodná země. Tady jsou učitelé i ti 
panem Hlavsou zmiňovaní lékaři šikano-
váni idioty neznajícími vůbec nic. Ani ta 
svoje práva. Musím hrubě s panem Hlav-
sou nesouhlasit: občan nezná nejen svo-
je povinnosti, ale ani svoje práva. Kdyby 
znal svoje práva, nemohlo by se stávat, že 
si jistý pan z ulice Zahradská přijde stěžo-
vat na pana učitele, že dal přes hubu jeho 
nevychovanému synáčkovi, protože uči-
telský sbor by na takového rodiče poštval 
sociálku, která na takové lidi bez milosti 
patří. Dokud si darebáci kašlající na vý-
chovu svých dětí budou chodit beztrestně 
stěžovat na poctivé lidi, samozřejmě tomu 
nebude konce. Synáček by si doma nemo-
hl ani stěžovat, protože od slušného rodiče 
by dostal druhou, aniž by rodič zjišťoval, 
za co to od pana učitele bylo. Synáček by 
ve škole měl od ostatních učitelů peklo na 
zemi a ostatní jemu podobní (cca pět pro-
cent populace) by si silně rozmysleli učite-
le neposlechnout.

Mně bude brzy padesát. Moji vrstevní-
ci, kteří dneska chodí na učitele hanebně, 
jako nějací malí soplivci žalovat, zažili cti-
hodné a námi hluboce ctěné pány (museli 
jsme jim říkat soudruhu) učitele Nykla, 
Vašíčka, Hlavsu, Vlkojana, pančelky Ho-
lubovou, Škareckou, Klimešovou atd. kteří 
se s námi nemazali, jednou napomenuli 
a pak už nám lítala patka doleva a dopra-
va. Zapomněl jsem na pana učitele Tesaří-
ka a jeho kotletkové „zapomněl, nevěděl, 
myslel“ a lup jednu za uši. Někteří z mých 
vrstevníků dostali asi moc málo a potře-
bovali by to, věk - nevěk, znovu a tentokrát 
pořádně. Protože jediné, co rodí disciplí-
nu, je strach. 

Učitelé, prosím vás: jestliže si opičí 
rodič přijde stěžovat, že jeho synáček tro-

pící binec byl perzekuován, uvědomte si 
prosím, že takový idiot udává především 
sám sebe. Jistě, moderní rodiči, my vaše 
oznámení přijmeme, prošetříme, ale cho-
vání vašeho dítěte postoupíme na sociál-
ku, protože musíme učinit zadost tomu, 
co sám žádáte: spravedlnosti. Jakmile to 
teď zapíšu, není cesty zpátky. Je vás uči-
telů dost, abyste si dosvědčili, jak se věci 
mají. Je tam dost slušných dětí ze slušných 
rodin jako dalších svědků, aby se pár haj-
zlíkům konečně zatnul tipec. Stěžujete si 
na neznalost práva, ale sami ji máte nulo-
vou. Neučíte děti právo, učí je ulice a na 
ní gauneři a vy to snášíte, protože to právo 
neznáte. Vy ty darebáky učíte, jak se před 
nimi budou všichni klepat jako vy. 

Nekonečné výmluvy, jak nemůžeme 
nic dělat, jak jsme krátcí... Ne my jsme jen 
hloupí, líní se učit. Hledáme pořád důvo-
dy místo způsobů. Zamýšlíme se, místo 
abychom mysleli. Zaujímáme postoje, 
místo abychom stáli. Pořád si vymýšlíme 
alibi, jak si kdo přijde stěžovat, abychom 
nemuseli nic dělat, nic řešit, nic vymýšlet.

Kolik učitelů z vracovské školy nebo 
okolí bylo připraveno o práci nebo byli 
jinak skutečně popotahováni poté, co 
vypleskali nespratníky? Stačí na to jedna 
ruka nebo ani ta ne? Výmluvy, výmluvy, 
výmluvy.

Škola nemůže nahrazovat výchovu 
dětí v rodině. Ani se o to ne že nemá, ale 
ani nesmí pokoušet. Může jenom perzeku-
ovat nevychované fracky a to co nejtvrději, 
vždy na hranici zákona, protože ničemu 
jinému tyhle dětičky nerozumějí. Sociálka 
je ideální metr na ty, kdo za „výchovu“ dě-
tiček mohou. Postihovat je nutné příčiny, 
nikoliv následky.

Takže naši učitelé se můžou zamýšlet 
jak chtějí, můžou střílet do vlastních řad 
ještě více, ale nic z toho nepomůže. Dokud 
se budou bát oni a ne fakani, bude se ve 
škole např. angličtina učit podle posled-
ního nejlínějšího blbce aneb nenaučí se 
nikdo nic, to samé u všech dalších před-
mětů. Z učitelů strach něco dělat páchne 
stejně jako z Minas Tirith v trilogii Pán 

prstenů. A ti malí vlčci i jejich vlčí rodiče 
to dobře cítí. Na vlka platí jenom klacek. 
Po dobrém s ním nikdy řeč nebyla, není 
a nikdy nebude. Pseudoodborníci na hu-
manitu a další pavědy dneška se rekrutují 
právě z těch nepřizpůsobivých. A když se 
budeme stále klepat strachy, udělají nám 
ze životů peklo. Víte jak se jí živá chobot-
nice? Musíte ji zakousnout mezi oči dříve, 
než to ona udělá vám.

A propó: ten mnou výše zmiňovaný 
pan stěžovatel nedávno velmi výchovně 
vyfackoval přespolní mládež na zastávce 
ČD, protože dělala binec v ulicích a sha-
zovala lidem popelnice. Kdyby stejně zvlá-
dal vlastní děcka jako ty cizí, pan Hlavsa 
by psal na téma třeba: „naše děti hlídají 
seniory před podomními prodejci a my 
jsme na ně hrdí“. Desítky stran školního 
řádu za situace, kdy děcko ani jeho rodiče 
nepřečtou nic jiného než Blesk i se všemi 
obrázky: to je legrace?

Místo řádu slušné chování raději pro-
stě vymáhejte a perzekuujte nepřizpůsobi-
vé. Ano, dítě se vychovává stejně jako pes: 
překročíš meze, následuje citelný trest, za 
správné jednání následuje odměna, třeba 
ve formě pochvaly dítěte. Jednou za pět 
let je nutné přiložit fest ruku k dílu, jinak 
stačí, když už, jen fest zařvat. Dítě si musí 
všecko zasloužit, i tu facku. Nic v životě 
není zadarmo a nějaká spravedlnost ne-
existuje. Učitel je pro něj ztělesněním au-
tority, ne spravedlnosti. Pokud není trest 
dost citelný, dítě svoje jednání opakuje - 
nemá k rodičům respekt. Rodič ho není 
schopen zvládat. A toto už řeší sociálka, ne 
škola. Před soudem, kdyby k němu došlo, 
jste vy, jakožto učitelé, vysoce ctihodnými 
a důvěryhodnými osobami. Pokud bude-
te držet spolu, nemusíte si ničeho bát. Ale 
pořád nekňučte, takového šerifa žádný 
desperát uznávat ani respektovat nebude. 
U policie platilo jednoznačné pravidlo: 
chceš respekt? Tak si ho sjednej. Řve na 
vás rodič ve škole? Zavolejte strážníky, ať 
ho zpacifi kují. Nediskutujte s nikým tako-
vým. Ať se vám dílo daří!

Staňa Selič

Dětství na Valašsku
Anna Borutová

Domov, nejmilejší místo  na zemi a srdci nejdražší. Vždyť tam 
žili: maminka a tatínek, stařenka a staříček.

Rodný dům, kde se narodil Joška, Máňa, Jarka, Vladík a Ol-
dřiška, stál v údolí pod strání, uprostřed ovocného sadu, kolem 
dokola byla louka. Na ní pásávala stařenka kravičku a hlídala děti, 
aby neběžely až k silnici, protože za ní už šuměla řeka Bečva. Dě-
tem byl ale nejmilejší potůček, který protékal loukou.

„Vodičko čistá, tečeš od Pána Ježíše Krista“.
Na sta modrých očiček pomněnek se na ně dívalo. Na mezi 

voněla mateřídouška a na louce celá Boží lékárnička. Stařenka 
je učila pojmenovat každé kvítečko. Ocúnu říkaly děti naháček, 
macešce sirotka, jitroceli jazýček. Pod strání bylo plno lískových 
keřů, ostružin, šípků a maliníku. Maminka měla plno práce, hor-
ní světničky měli najaté letní hosté z Brna a Ostravy. Děti se učily 
od malička pomáhat. Pásly housátka, sbíraly hříbky a borůvky na 
maminčiny koláče.

Tatínek si pořídil ke koníčkovi bryčku a v ní vozil pana fará-
ře z Hutiska, když bylo třeba, také zboží ( v domě byl i obchod 
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Červen  - měsíc růží ...
Helena Hubrová

Na Hromnice o den více
Libuše Symerská

a že už krásně kvetou a voní. Letos již 
od poloviny května! I lípy spurtují s roz-
květem, ač by se jejich vůně měla plně roz-
víjet až v létě? Nebo jak to zpívá W. Ma-
tuška v té písničce: „Už léto končí, medem 
lípy voní ....“?

Nejen lidé, ale i příroda je nějak stále 
víc uspěchaná a nevyzpytatelná .... všech-
no rozkvétalo a nakvétalo rychle a hned 
i svou krásu opouštělo. Než jsme si, někte-
ří, stačili natrhat např. pampelišky na med, 
už nebyly k mání. Všude se žlutí jenom ře-
pka.

Bylinky jsou nyní v kurzu! Nač se prý 
spoléhat na umělé tablety a potravinové 
doplňky, kde nevíme, z čeho jsou a co ob-
sahují, když příroda je mocná čarodějka 
a bylinkářky byly poloviční čarodějnice, 
které byly pro ruce už v dávných dobách, 

Jevů, které se neustále opakují, je ve světě tolik, že na toto 
téma natočili v Americe fi lm. Název fi lmu do titulku použil p. 
Mitrofanov v Právu – so 3.5.2014 jako příměr pro boj s korupcí. 
A tak jsem si dovolila dát ho do titulku také, protože i k nám ve 
Vracově se hodí.

Máme taky takový opakující se jev – jmenuje se „Městečko – 
úprava náměstí“. Pěkně se jím bavíme skoro 40 let. Nebyl tenkrát 
vymyšlen jenom obchod, jehož základ nyní za miliony likviduje-
me, měla být postavena i věž s výhledem na radniční věž, vybu-
dováno korzo směrem na Nádražní ulici a taky podchod. Plány 
tenkrát dělalo nějaké studio z Bratislavy.

No a po roce 89 tu úpravu Městečka chtěl dělat někdo jiný. 
Nedělal nic a potom začal nabízet radnici pozemek zpátky. Neu-
spěl, takže se zrodil nápad – OBCHOD. Tento nápad se radnici 
líbil, jenže ho musela dát na vědomí občanům. Všem se ovšem 
takový nápad nelíbil a tak se radnice rozhodla před léty odpro-
daný pozemek koupit zpátky a koupit ještě další, aby je nekoupil 
někdo jiný a nepostavil tam něco, co by se nám nelíbilo – třeba 
obchod. Pozemky velice dobře zaplatila, takže musela zvednout 
daň z nemovitostí.

Píšu pořád o radnici, protože bylo napsáno ve Slovácku – 
RADNICE SE MUSELA ZADLUŽIT. Přestože dluh platíme my, 
občané, a platíme jej za svůj majetek, radnice po internetu nabíd-
la pozemek k výstavbě obchodu, aniž by nám něco sdělila. A to 
navzdory celkem legračnímu dodatku v kupní smlouvě, že tam 

ještě před nástupem lékařů a felčarů vůbec. 
Do sv. Jana mají údajně nejsilnější moc sbí-
rané ty hlavně v noci a brzy z rána?!

Teď nás, některé, opět udivilo naříze-
ní, které vzniklo po metylalkoholové  afé-
ře, že sirupy a léky, byť obsahují jen malé 
množství alkoholu, musí být okolkované, 
čímž vzniknou problémy a tím i navýšení 
cen? Pramalá radost pro lékárníky, zpra-
covatele ale hlavně zákazníky. Nejvyšší čas 
si tedy udělat zásoby na zimu z domácího 
zpracování bylin. Další problém, který se 
na nás hrne: ponravy, slimáci a jiná žúžel 
... úžasní nájemníci pro polechtání nervo-
vé soustavy. Člověk si s radostí a očekává-
ním na jaře osadí zahrádky a pole a teď jen 
nevěřícně počítá ztráty a škody jimi způ-
sobené. Každý den nás zkouší kvízem:“ 
Hádej, co ti ještě zbylo?“

nebude postaven obchod o určité rozloze. Znovu se tu objevil RC 
Reinvest a roztočil se kolotoč fi nancí za oceňování pozemků, za 
studie, co tam bude a jaké to bude. Lidé byli rádi, že tu konečně 
budeme mít hyper-super /aspoň někteří/. Ostatním to bylo jed-
no. Soudím tak podle zájmu o podobu nyní už volného prostoru. 
ČR je přeobchodovaná a tak to dopadlo, jak se dalo předpokládat. 
Málem bych napsala „a existoval vůbec zájem řetězce TESCO?“

Podle novinových článků a televizních pořadů, i obyčejných 
zpráv, se v naší republice daří fenoménu RADNICE VERSUS 
OBČANÉ. Pořád píšu o radnicích, protože někdy jenom stěží 
pochopím věci, kterých by se přece soudní lidé nemohli dopustit. 
Mohou se jich dopustit jen radnice. A pořád myslím celou ČR, 
aby bylo jasno. Celou ČR a všechny radnice, včetně té naší.

Někdy je radnice nahrazena městem. Mám před sebou VZ č. 
1/2014, kterým jsme informováni, že město předloží zastupite-
lům a občanům několik studií ohledně využití plochy na Městeč-
ku. Myslím si, že by se neměly vyhazovat peníze za studie, když 
je současně deklarováno, že zůstává v platnosti územní studie 
včetně živnostenských domů. Jestli jsou nutné – suď Bůh. Možná 
tu bude problém jako s Padělky. Před studiemi by se měla dát 
možnost vyjádření se lidem.

Problémem Vracova jsou peníze. Máme jich mnoho. Proto 
jsou vymýšleny projekty, které je spolehlivě odčerpají. Nevím, 
jaký mají názor na chodníky kvůli bezpečnosti dětí v ul. Sokolské 
a Mlýnské obyvatelé těchto ulic, ale vím, že na bezpečnost dětí by 

„Potravní spolek“) a přečasto porodní babičku Annu Ondryášo-
vou, neboť na Valašsku bylo tohoto Božího požehnání hodně. Za 
domem se vlnilo obilí a na dohled stál veliký dům Solanských. 
K nim se přivdala maminčina sestra Anička a děti chodily rády 
k tetičce podívat se na ryby, které měli ohrazeny v řece, která ob-
tékala dům.

Joška už byl školákem a víc ho zajímalo vodní dílo proti prou-
du řeky Bečvy. Solanští byli velmi pracovití a podnikaví. Zařídili 

se rámovou pilu, které se říkalo valaška, pak mlýn klepáč, který 
vesele klepal, když se mlelo a poněvadž se chovalo na Bečvách 
hodně oveček, také valchu na zpracování ovčí vlny, u ní i elektrár-
nu. Nedávno si jejich krásný dům zakoupil podnikatel z Ostravy 
a zařizuje si tam sportovní areál.

Na dolní Bečvě měly děti zase strýčka Bedřicha Křenka, ma-
minčina bratra řídícího učitele, který se s velkou láskou věnoval 
dětem, pěstoval také včeličky a u něho užili všichni školáčci medu.

Ale jsou tu i dobré zprávy: začíná ra-
dost z grilování; školáci netrpělivě „stří-
hají metr“ do konce školního roku, praro-
diče jsou natěšeni z jejich brzkých návštěv 
a hlídání, jiní začínají být „osypaní“ z je-
nom představ, co všechno to bude ob-
nášet? Ale těch je poskrovnu. Jsou ale 
i takoví prarodiče, trestaní svými dětmi 
„nepůjčením“ vnoučat, byť jen na víkend! 
Proč? Protože je to neúcta k člověku:“ Sta-
rý člověk? Jen ujídá chleba! My jsme mladí 
a chceme si užívat teď, než zestárnem, tak 
proč nám nedávají víc, celý důchod přece 
nepotřebují! Tak neuvidí ani nás, ani vnu-
ky. Snad jim to dojde!

Podle statistiky u nás 89% rodičů stále 
podporuje své již dospělé děti.

„Rozum je často bezmocný svědek 
toho, co se děje v našem srdci“!
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se mělo dbát také v ul. Hrnčířské, Vodní, Lipinské. Všemi ulicemi 
města chodí děti do školy a současně jimi jezdí auta. 

Kdysi se říkávalo – za vším musíme vidět člověka. Platí to po-
řád, takže za radnicí i městem vidím naše spoluobčany, jejich sna-
hu a mrzí mě, že tak málo lidí tuto jejich snahu ctí, nenavštěvují 
totiž veřejná zasedání, která jsou přece pro nás, i když to z hlášení 
vracovského rozhlasu zrovna tak nevypadá. Tak jako hercům ne-
dělá dobře, když v hledišti nikdo není, tak předpokládám, že to 
nedělá dobře ani zastupitelům a na oplátku je jejich informační 

zdrženlivost vůči nám, zbytku občanů, pochopitelná. Já jsem di-
vák už ohleděný, podle toho mě taky berou, ale mně to nevadí.

Pro začátek příspěvku jsem si vybrala článek v novinách, stej-
né je to i s ukončením.

Na stejné stránce Práva ze 3.5. je taky sloupek Jiřího Hanáka 
o ztrátě tváře.

Jako děti jsme si myslely, že jenom Indiáni mohou při nečest-
ném jednání ztratit tvář, ale tento pojem znají všechny národy 
světa. Myslíte si, že se to může přihodit i radnici?
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FC VRACOV
V sobotu 7.6.2014 se na městském stadionu ve Vracově usku-

tečnilo tzv. ukončení sezóny pro všechny mládežnické týmu sdru-
žení FKM MORAVA (Vracov-Vlkoš-Skoronice). 

V rámci tohoto odpoledne se uskutečnili také poslední utkání 
starších a mladších žáků. V prvním utkání od 13 hod. se střetly 
týmy starších žáků FKM MORAVA a Milotic, když se nakonec 
rozešli s remízou 1:1. Od 14:30 hod. pak následovalo očekávané 
utkání mladších žáků FKM MORAVA proti Kyjovu. Toto utkání 
bylo posledním pro tento tým v soutěžním ročníku 2013/2014 
a bylo pikantní tím, že v něm změřili své síly první dva týmy tabul-
ky. Náš tým měl sice již před tímto utkáním jisté vítězství v okres-
ním přeboru, ale chtěl si udržet svoji neporazitelnost a pokud mož-
no i v tomto utkání zvítězit, čímž by dosáhl absolutního možného 
počtu bodů, protože doposud neztratil ani jeden bod. Nakonec se 
to sice nepodařilo, protože utkání skončilo spravedlivou dělbou 
bodů s konečným výsledkem 2:2. To ale nakonec nevadilo a celý 
tým si bezprostředně po skončení tohoto utkání užil pravých oslav 
vítězství, včetně vítězných triček, poháru a také šampaňského (dět-
ského). Tomuto utkání už přihlížela početná divácká kulisa, kterou 
vytvořili rodiče a děti hlavně z kategorie přípravek.

V rámci tohoto odpoledne se ještě navíc 
odehrálo i předposlední mistrovské utkání 
mužů FC Vracov proti Mikulčicím, ve kte-
rém náš tým zvítězil v poměru 5:1 a tím se 
zase o něco přiblížil k možnému vítězství 
v krajské 1.B třídě. Po tomto utkání už 
pak ale celý stadion patřil převážně dětem 
a rodičům našich mládežnických týmů. 
Nechybělo tradiční utkání rodičů proti dě-
tem, samozřejmě také nezbytný táborák s 
opékáním špekáčků a spousta další zábavy. 
Protože nám přálo také počasí myslím si, 
že se tato celá akce velmi vydařila a všichni 
snad mohli spokojeně odcházet postupně 
domů. V neděli totiž ještě některé mládež-
nické týmy dohrávaly svá poslední mistrov-
ská utkání v tomto soutěžním ročníku.

Na závěr bych popřál tomuto sdružení, aby se toto spojení mlá-
deže dále rozvíjelo, zlepšovalo a tím mělo spoustu dětí možnost 
sportovat v našem nejoblíbenějším sportovním odvětví u nás. 

Petr Mezihorák
Tabulka 1.B třida - skupina C
# Tým Z V R P Skóre B +/-
1. FC Vracov 26 20 4 2 62:25 64 25
2. FK Blatnice p.S. Antonínkem 26 18 6 2 63:28 60 21
3. FC Veselí nad Moravou 26 13 8 5 54:35 47 8
4. TJ Sokol Krumvíř 25 13 7 5 61:33 46 7
5. Sokol Kněždub 26 12 3 11 55:46 39 0
6. Kordárna Velká n.Veličkou 26 10 5 11 44:54 35 -4
7. Sokol Hroznová Lhota 26 9 6 11 47:48 33 -6
8. Sokol Otnice 26 9 5 12 45:61 32 -7
9. SK Žarošice 26 8 7 11 32:43 31 -8
10. SK MOGUL Vacenovice 26 8 7 11 34:52 31 -8
11. Sokol Tvrdonice 26 7 5 14 41:43 26 -13
12. SK ŽS Křenovice 25 6 6 13 48:66 24 -12
13. FK Sokol Lovčice 26 4 7 15 43:54 19 -20
14. Baník Mikulčice 26 5 2 19 31:72 17 -22
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• Zajímá Vás, na jaké sociální dávky a pomoc máte 
nárok?

• Hledáte radu ve vztahu nebo při výchově dětí?
• Potýkáte se s fi nančními problémy?
• Řešíte majetkové spory?
• Chcete hájit jako spotřebitel svá práva?
• Máte problémy v zaměstnání?
• Chcete znát svá práva nájemníka nebo 

pronajímatele?...

… a nevíte, na koho se obrátit?

Nabízíme bezplatné, nezávislé, nestranné a diskrétní odborné 
poradenství v široké problematice. 

• Kdy?
Vždy první čtvrtek v měsíci od 15 do 17 hod. na 
Městském úřadě ve Vracově.  
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